
Protokół Nr 55/24 

 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, które odbyło się w dniu 28 luty 2024 r. godz. 
12:00  sala nr 32 UM Pabianice ul. Zamkowa 16. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła Pani Iwona Marczak – Przewodnicząca ww. Komisji. 
 
Lista obecności radnych Komisji Oświaty Kultury i Sportu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie posiedzenia Komisji. 
 
Porządek obrad: 
 
1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad 

2. Informacja nt. przyjęcia protokołu z posiedzenia KOKiS Nr 54/24 z dnia 19.01.2024r. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - 

projekt 2 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Miasta 
Pabianice na rok 2024 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Oświaty Kultury i Sportu za 2023r. 
6. Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty Kultury i Sportu na 2024r. 
7. Sprawy różne: 

• Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

• Protokół z posiedzenia Rady Sportu w dniu 09.01.2024 r. 

• Protokół z posiedzenia Rady Sportu w dniu 23.01.2024 r. 
 
Ad. 1 

Przewodnicząca Komisji Iwona Marczak przywitała radnych i gości następnie otworzyła 
obrady komisji. 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że do przedstawionego porządku obrad  nie 
wniesiono żadnych uwag, w związku z tym uważa porządek obrad za przyjęty. 

 
Ad. 2 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że nie zgłoszono żadnych uwag do treści 
wyłożonego protokołu Nr 54/24 z dnia 19.01.2024 r. w związku z tym uważa protokół za 
przyjęty. 
 
Ad. 3 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska (dalej: Skarbnik Miasta): przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt 2 (zał. nr 2)   

 

Uzasadnienie: 

I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 7.953.688,00 zł, w tym: 

1) dochody bieżące (kwota zwiększenia 7.953.688,00 zł), w tym: 

- zwiększenie dochodów o kwotę 7.752.688,00 zł w związku ze zwiększeniem przyznanej 
części oświatowej subwencji ogólnej na rok 2024, 

- zwiększenie dochodów o kwotę 71.000,00 zł w związku z przyznaniem części rozwojowej 
subwencji ogólnej na rok 2024, 

- zwiększenie dochodów o kwotę 130.000,00 zł w związku z podpisanym Aneksem Nr 1 do 
Porozumienia Nr 031.1.2024 z dnia 16 stycznia 2024 r. w sprawie powierzenia na 2024 rok 



Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Jana Lorentowicza w Pabianicach zadań Powiatowej 
Biblioteki Publicznej dla Powiatu Pabianickiego. 

II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 7.953.688,00 zł, w tym: 

1) wydatki bieżące (kwota zwiększenia 7.882.688,00 zł), w tym: 

- zwiększenie wydatków w kwocie 6.972.688,00 zł w grupie wynagrodzeń i składek od nich 
naliczanych z przeznaczeniem na uzupełnienie środków na wynagrodzenia nauczycieli w 
szkołach podstawowych, 

- zwiększenie wydatków w kwocie 780.000,00 zł w grupie wydatki bieżące związane z 
realizacją zadań statutowych z przeznaczeniem na uzupełnienie środków na energię w 
szkołach podstawowych, 

- zwiększenie wydatków o kwotę 130.000,00 zł w grupie dotacji z przeznaczeniem na 
realizację zadań Powiatowej Biblioteki Publicznej. 

2) wydatki inwestycyjne (kwota zwiększenia 71.000,00 zł), w tym: 

- zwiększenie wydatków w kwocie 35.000,00 zł w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne z 
przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Modernizacja dachu budynku wraz z 
modernizacją pracowni dydaktycznej w SP 1”, 

- zwiększenie wydatków w kwocie 36.000,00 zł w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne z 
przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Zakup zmywarki PM 2” (25.000,00 zł) oraz 
„Zakup zmywarki PM 12” 

III. Wprowadza się zmiany do załącznika dotacyjnego zgodnie z Zarządzeniem Prezydenta 
Miasta Nr 55/2024/P z dnia 16 lutego 2024 r. 

 

Radny Tadeusz Gęs:  Pani mówiła o wykonaniu remontu w Szkole Podstawowej nr 1 na 
II piętrze natomiast ostatnio byłem w tej szkole i widziałem szkody po zniszczeniu dachu. 
Idą one pionowo do samego dołu aż na stołówkę. Czy można też wykonać tam naprawy? 

Pani Skarbnik mówiła też o zakupie zmywarek i mam pytanie odnośnie Szkoły Podstawowej 
nr 3, gdzie zepsuła się lodówka w pokoju pielęgniarki i nie ma jak zrobić lodu na opatrunki 
dla dzieci. Czy można taki zakup wziąć pod uwagę? 

Skarbnik Miasta: Realizujemy wnioski w miarę posiadanych środków, ale to są wnioski, 
które są do nas kierowane przez dyrektora. Jeśli mówimy o SP 1 to Pani Dyrektor wnioskuje 
o 35 000 zł z przeznaczeniem na te, a nie inne wydatki. W przypadku SP 3 takiego wniosku 
jeszcze nie mam. 

Radny Andrzej Żeligowski: Czy te 7 mln pokryje podwyżki dla nauczycieli? 

Skarbnik Miasta: Oczekujemy jeszcze na zwiększoną dotację, którą otrzymujemy na 
działalność przedszkoli bo nie są one pokrywane z subwencji oświatowej. Mamy informację 
z Kuratorium Oświaty że to będzie kwota 6 700 000 zł. Biorąc pod uwagę wyliczenia 
Wydziału Edukacji wiem, że kwota podwyżek według obecnego zatrudnienia to jest kwota 
15 489 000 zł łącznie z pochodnymi. Część środków już jest w budżecie i wydaje się na ten 
moment, że jeśli dostaniemy dodatkowe 6 700 000 zł to wystarczy na wynagrodzenia, ale 
to nie oznacza, że wydatki, które są w tym momencie zabezpieczone w Wydziale Edukacji 
na działalność szkół i przedszkoli są zabezpieczone w pełnej wysokości dlatego, że mamy 
mocno ograniczone wydatki związane z dotowaniem szkół i przedszkoli niepublicznych i 
tam mogą być jeszcze braki wymagające 4 mln zł.  

Radna Grażyna Wójcik: Kiedy miasto wypłaci wyrównania? 



Naczelnik Wydziału Edukacji Kultury i Sportu Waldemar Boryń: Rozporządzenie 
zostało już opublikowane. Żebyśmy mogli to zrobić potrzebujemy zmiany w programie 
VULCAN, który nalicza płace. Obiecano, że ta aktualizacja nastąpi w pierwszym tygodniu 
marca. Wtedy rozpoczniemy przeliczanie. Sądzimy,  że marcowe wynagrodzenie pójdzie 
już z wyrównaniem od stycznia. 

 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2024 r. - projekt 2 

Głosowanie: za – 7 przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
 

Ad.4. 
Naczelnik Wydziału Edukacji Kultury i Sportu Waldemar Boryń (dalej:  Naczelnik EKS): 
przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Miasta 
Pabianice na rok 2024 (zał. nr 3)   
 

Uzasadnienie: 
Zgodnie z art. 37 ust.1 i 2 ustawy z dnia 20 lipca 2017 roku Prawo wodne (Dz. U. z 

2023 r. poz. 1478 z późn. zm.1)) rada gminy określa w drodze uchwały będącej aktem prawa 
miejscowego, corocznie, do dnia 20 maja sezon kąpielowy, który obejmuje okres między 1 
czerwca a 30 września oraz wykaz kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach 
morskich przyległych do danej gminy. 

Przez kąpielisko rozumie się wyznaczony przez radę gminy wydzielony i 
oznakowany fragment wód powierzchniowych, wykorzystywany przez dużą liczbę osób 
kąpiących się, pod warunkiem że w stosunku do tego kąpieliska nie wydano stałego zakazu 
kąpieli; kąpieliskiem nie jest: pływalnia, basen pływacki lub uzdrowiskowy, zamknięty 
zbiornik wodny podlegający oczyszczaniu lub wykorzystywaniu w celach terapeutycznych, 
sztuczny, zamknięty zbiornik wodny, oddzielony od wód powierzchniowych i wód 
podziemnych - art. 16 pkt. 22 cyt. ustawy. 

Na podstawie art. 37 ust. 3 cyt. ustawy Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w 
Pabianicach przekazał Prezydentowi Miasta Pabianic wniosek o umieszczenie w wykazie 
kąpielisk, kąpielisko, które miałoby być otwarte w sezonie kąpielowym we wskazanym w 
treści uchwały okresie. 

Projekt uchwały, wraz z wnioskami i dokumentami Prezydent, do dnia 28 lutego, 
przekazał do zaopiniowania Wodom Polskim, właściwemu organowi Inspekcji Ochrony 
Środowiska i państwowemu powiatowemu inspektorowi sanitarnemu – art. 37 ust. 12 cyt. 
ustawy. Przeprowadzono także konsultacje społeczne poprzez opublikowanie informacji o 
podaniu do publicznej wiadomości ww. projektu uchwały na tablicy ogłoszeń w Biuletynie 
Informacji Publicznej z możliwością wniesienia przez mieszkańców uwag. Wszystkie ww. 
instytucje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, natomiast mieszkańcy w drodze 
konsultacji nie wnieśli uwag. 

Wobec powyższego przedstawiamy projekt uchwały w sprawie określenia wykazu 
kąpielisk na terenie gminy Miasta Pabianice na rok 2024, gdzie w wykazie kąpielisk 
umieszczony został wydzielony fragment wód powierzchniowych, na którym Prezydent 
zamierza utworzyć kąpielisko, którego organizatorem będzie Miejski Ośrodek Sportu i 
Rekreacji w Pabianicach. 

 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie  
uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Miasta Pabianice na rok 
2024 



Głosowanie: za – 6 przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 
Ad.5. 
Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Oświaty Kultury i Sportu za 2023 r. 
(zał. nr 4) 
 

Przewodnicząca Komisji zapytała o uwagi do sprawozdania z działalności Komisji Oświaty 
Kultury i Sportu za 2023 r. 
Uwag nie było. 
 

Głosowanie w sprawie przyjęcia ww. sprawozdania: za - 6, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 
Sprawozdanie zostało przyjęte. 
 

Ad.6. 
Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty Kultury i Sportu na 2024r. (zał. nr 5) 
 
Przewodnicząca Komisji zapytała o uwagi i propozycje do planu pracy Komisji Oświaty 
Kultury i Sportu. 
Uwag i propozycji nie było. 
 
Głosowanie w sprawie przyjęcia ww. planu pracy: za - 6, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 
Plan pracy na 2024 r. został przyjęty. 
 
Ad. 7. 
Sprawy różne: 
 
Przewodnicząca Komisji Iwona Marczak poinformowała, że radni otrzymali wcześniej do 

zapoznania: 

-Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli (zał. nr 6). 

-Protokół z posiedzenia Rady Sportu w dniu 09.01.2024 r. (zał. nr 7). 

-Protokół z posiedzenia Rady Sportu w dniu 23.01.2024 r. (zał. nr 8). 

 
Nie wniesiono do nich żadnych uwag. 
 
Innych spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 
 
Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca Komisji Iwona Marczak zamknęła 
posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu o godz. 12:10 

 
Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
 
 
 
 
Protokołowała:       Przewodniczyła: 
 
 
Katarzyna Durajska      Iwona Marczak 


